
Geachte commissie-leden, 
 
Mijn naam is Jacques Hoendervangers, Algemeen directeur van Pathé Theaters. Zoals u weet hebben 
wij een zienswijze ingediend tegen de invulling van een bioscoop-functie in de Koepel. De 
voornaamste reden is dat wij verwachten dat de bioscoopmarkt in Haarlem na de opening van 
Kinepolis in Schalkwijk verzadigd zal zijn en bij verdere uitbreiding overcapaciteit zal plaatsvinden.  
 
Een bioscoop wordt vaak als eerste genoemd als de magneet van een nieuw te ontwikkelen gebied 
of terrein. In theorie lijkt dit te kloppen maar de praktijk is weerbarstiger: het opereren van een 
bioscoop is een kostbare aangelegenheid en de capaciteit is niet oneindig rekbaar. 
 
Het rapport waarop de ondernemer het tegendeel beweert is op zijn zachtst gezegd gekleurd. 
Het rapport rekent enkel en alleen met stoelen. Gelooft u mij: de momenten dat een bezoeker geen 
stoel kan krijgen in een bioscoop zijn zeldzaam. De keuze-vrijheid van uw inwoners wordt bepaald 
door het aantal schermen waarop films worden vertoond, niet door het aantal stoelen. En om een 
goed aanbod in schermen in  balans te brengen met een gezond ondernemingsklimaat gelden harde 
ervaringscijfers. 
 
Onze ervaring leert dat bij 14-18.000 inwoners per zaal, meerdere bioscopen levensvatbaar zijn en 
naast elkaar kunnen opereren. En daartoe is op dit moment ruimte in Haarlem. En de gemeenteraad 
heeft ervoor gekozen dit in te vullen met Kinepolis in Schalkwijk. Maar na de opening van deze 
tweede bioscoop zit Haarlem met 16.000 al in de middenmoot: vergelijkbaar met Breda, Amersfoort 
en Nijmegen maar al ruimer dan bijvoorbeeld Arnhem en Den Bosch. Steden die met een 
vergelijkbaar aantal inwoners ook 2 commerciële bioscopen en 1 filmhuis hebben, en niet meer.  
 
Met een bioscoop in de Koepel met 6 zalen schiet Haarlem uit de schaal met 12.000 inwoners per 
zaal. Niet te vergelijken met een van de eerder genoemde gemeenten of andere vergelijkbare 
steden, ook niet met al de steden die in het ondersteunende rapport worden genoemd. Een 
vergelijkbare overcapaciteit per inwoner bestaat op dit moment in Maastricht. Vanwege die 
overcapaciteit hebben wij recentelijk aangekondigd een bioscoop in Maastricht per 31 maart te 
moeten sluiten.  
 
Het filmaanbod in Haarlem is eind van dit jaar compleet: het vertrouwde Pathé in het centrum, 
intieme arthousezalen in de Toneel/Filmschuur en een splinternieuw complex in Schalkwijk. 
 
Kortom: drie commerciële bioscopen is eenvoudig teveel voor Haarlem. Een keuze voor een derde 
bioscoop in de Koepel brengt daarom:  
- ofwel niet de beoogde verlevendiging van het Koepelcomplex;  
- ofwel gaat de keuze ten koste van de ontwikkeling van Schalkwijk; 
- ofwel gaat de keuze ten koste van de ruimtelijke kwaliteit van de Haarlemse binnenstad.  
 
Uw raad staat voor de vraag of zij aan eerdere keuzes nóg een bioscoop wil toevoegen. 
 
De kans op mislukking binnen het voorliggende plan is 1-op-3. En als het lukt heeft het grote 
negatieve ruimtelijke gevolgen elders in de stad. Daarom zijn er volgens mij veel verstandiger keuzes 
te maken om het Koepelcomplex aantrekkelijk in te richten dan toevoeging van nóg een 
commerciële bioscoop. (Pathé vraagt u daarom met klem daarvoor niet te kiezen.) 
 


